
Geachte minister graag wil ik u vragen af te zien van de gedeeltelijke n gehele sluiting van de 
jacht op haas en konijn. 
 
Dit om het volgende, 
Als adviseur akkerbouw bij de boeren coöperatie Agrifirm, werkzaam in midden Nederland bij 
een 100 tal akkerbouwers, met een globale beteelde oppervlakte van 10.000 ha. Waarvan deels 
in eigendom bij de telers, deels in eigendom bij verpachtende instanties, waaronder ook het 
rijksvastgoedbedrijf.  
 
In de 15 jaar dat ik dit werk doe constateer ik een toenemende schade van in het wild levende 
dieren waaronder in veel gevallen het Haas en in enkele gevallen het konijn. Aangezien het 
landgebruik weinig gewijzigd is krijg je alleen meer schade als er meer schadeveroorzakers zijn. 
Op dit moment wordt deze schade nog niet als problematisch ervaren maar wordt dit als part of 
the deal ervaren bij het telen van gewassen in de buitenlucht, een natuur inclusieve landbouw. 
Er wordt plaats geboden aan in het wild levende dieren. Waarvan de populaties zonder extra 
regels en rompslomp op een gebiedseigen verantwoord niveau gehouden kan worden door 
goed opgeleide, professionele en vooral gepassioneerde gebiedsgebonden 
jagers/faunabeheerders. 
 
Wanneer deze ruimte vervalt in het beheer, zal dit vervallen in en moeras van regeltjes, 
voorwaarden etc rondom ontheffing aanvraag. Welke later weer in den truere worden 
aangevochten bij de rechter waardoor telers en uitvoerders lijdzaam moeten toezien hoe 
schades uit de hand lopen waardoor de gemeenschap (Bij12) met een grote toename van 
aanvragen  tegemoetkoming schades te maken gaat krijgen.  
 
Daarnaast komt er meer spanning te staan tussen pachters en verpachters, wanneer er meer 
wildschade komt zal de marktwaarde van de pacht gaan zakken. 
 
Wanneer de jacht op het Haas en Konijn gesloten gaat worden zullen deze schades volledig in 
aanmerking komen voor vergoeding door Bij12 onder voorwaarden. Tot op heden kwamen 
deze soorten niet in aanmerking voor schade vergoeding aangezien deze vrij bejaagbaar 
(beheersbaar) waren. Na het sluiten van de jacht is dit het geval niet meer. Na het sluiten van de 
jacht op deze soorten zal er een reparatie op basis van een perceels/gebiedsgebonden 
machtiging gaan komen. Welke pas afgegeven wordt na constatering (claimen) schade. Wat de 
motivatie tot beheersbaar houden van de schade zal doen afnemen. Nu al zien we grote 
problemen bij uitvoering van provinciale ontheffingen en landelijke vrijstellingen die op elke 
punt en comma worden aangevochten bij de rechter, en welke niet adequaat en snel door 
provincies en het ministerie worden hersteld. Zie landelijke vrijstelling vos-kraai. 
 
Ik verwacht dat het sluiten van de jacht op deze soorten een averechts effect gaat hebben. Telers 
met schade gaan gevoelige gewassen uit rasteren met stroomdraad, waardoor er enorme 
ingrepen gedaan worden in het leefgebied van diverse in het wild levende dieren waaronder het 
haas, waardoor het leefgebied nog verder wordt verkleind. En er juist nog meer druk komt te 
staan op het leefgebied voor deze populaties.  
 
Geachte minister en ministerie ik wens u veel wijsheid bij het afwegen van de juiste zaken in dit 
dossier. Met het sluiten van de jacht neemt u veel motivatie weg uit de sector om te werken aan 
een optimale samenwerking tussen bedrijfs en natuurbelangen. 
 

 


